



أول جمعية نفع عام في الكويت في مجال
الإستدامة و المسؤولية المجتمعية

The first public benefit
association in Kuwait in the field of
sustainability and social responsibility

المحتوى

CONTENT

رؤيتنا

Our Vision

رسالتنا

Our MISSION

أهدافنا

Our goals

رسالة رئيس مجلس الإدارة

Chairman Massage

المحتوى

CONTENT

كنوز إستدامة

Estidama treasures

كيان إستدامة

Estidama entity

لجان إستدامة

Estidama committees

الديباجة

Preamble



رؤيتنا

تعزير الريادة في ثقافة المسؤولية المجتمعية والاستدامة في كافة جوانب الحياة من أجل رفاهية المجتمع وتحقيق توازناً بيئياً واقتصادياً واجتماعياً؛ يتمتع بجودة حياة عالية للأجيال الحالية والمستقبلية من خلال توطين أهداف التنمية المستدامة العالمية وتكييفها لتلائم احتياجات وتحديات مجتمعنا المحلي وخلق تأثير إيجابي ومستدام



Vision

Promoting leadership in the culture of social responsibility and sustainability in all aspects of life for the well-being of society and achieving environmental, economic and social balance. Enjoy a high quality of life for current and future generations by localizing the global sustainable development goals and adapting them to suit the needs and challenges of our local community and creating a positive and sustainable impact.

رسالتنا

نلتزم بتمكين المجتمع من خلال نشر الوعي و الثقافة والالتزام بالتعاون في تنفيذ المبادرات الوطنية المستدامة التي تعزز وترفع من جودة ورفاهية الحياة وتحافظ على البيئة والصحة؛ عبر بناء شراكات استراتيجية وابتكار وتطوير حلول إبداعية فعالة مستدامة لمواجهة التحديات الاقتصادية والبيئية والاجتماعية وتحقيق تأثير طويل الأمد للمجتمع والبيئة

Our mission

We are committed to empowering society by spreading awareness, culture, and commitment to cooperating in implementing sustainable national initiatives that enhance and raise the quality and well-being of life and preserve the environment and health. By building strategic partnerships, innovating and developing effective sustainable creative solutions to address economic environmental and social challenges and achieve long-term impact for society and the environment.



The objectives of the Estidama Society for Social Responsibility are:

- Establishing a national scientific platform to activate and coordinate the roles of community participation to enhance the values of citizenship and raise a generation aware of the culture of sustainable development, and innovate methods that enhance the values of social responsibility and effective participation in the desired development and its sustainability.
- Raising awareness of the concept of sustainable development among members of Kuwaiti society.
- Encouraging the expertise and competencies of the association's members to serve the country in the field of sustainable development.
- Making optimal use of the experience and competencies of the association's members and activating their national guiding role in society to achieve public benefit in light of the general national legislation and strategies for sustainable development.
- Encouraging national initiatives that seek to innovate development alternatives and effective solutions to improve the quality of life for society.
- Submitting proposals to develop legislation that is consistent with the standards.
- Providing proposals to the various state sectors to consolidate the development approach.
- Communicate and coordinate with the visual, print, audio and electronic media to organize public awareness programs and campaigns and address the dangers of wasting natural resources, which affect all pillars of sustainable development.
- Empowering and strengthening the bonds of relations between members of the association through the establishment of social, cultural and scientific development activities.



أهداف جمعية إستدامة للمسئولية المجتمعية هي :

تأسيس منصة علمية وطنية لتفعيل وتنسيق أدوار المشاركة المجتمعية لتعزيز قيم المواطنة وتنشئة جيل واعى بثقافة التنمية المستدامة وابتكار الطرق التي تعزز قيم المسئولية المجتمعية والمشاركة الفاعلة في التنمية المنشودة واستدامتها

التوعية بمفهوم التنمية المستدامة لدى أفراد المجتمع الكويتي

تشجيع الخبرات والكفاءات من منتسبي الجمعية لخدمة البلاد في مجال التنمية المستدامة

الاستفادة المثلى من الخبرات والكفاءات لدى منتسبي الجمعية وتفعيل دورهم الاسترشادي الوطني في المجتمع لتحقيق المنفعة العامة في ظل التشريعات و الاستراتيجيات الوطنية العامة للتنمية المستدامة

تشجيع المبادرات الوطنية التي تسعى لابتكار البدائل التنموية والحلول الفاعلة في تحسين نوعية الحياة للمجتمع

تقديم مقترحات تطوير التشريعات التي تتواءم مع المعايير

تقديم المقترحات لقطاعات الدولة المختلفة في تأصيل النهج التنموي

التواصل والتنسيق مع الإعلام المرئي والمقروء والمسموع والإلكتروني لتنظيم برامج وحملات التوعية العامة والتصدي لأخطار هدر الموارد الطبيعية، والتي تؤثر على جميع ركائز التنمية المستدامة

تمكين وتقوية أواصر العلاقات بين أعضاء الجمعية من خلال إقامة الأنشطة الاجتماعية والثقافية والعلمية التنموية





Opening speech



To the Chairman of the Board of Directors
Estidama Association for Social Responsibility

Sustainability..

It is survival and growth...

" Kuwait is the fixed presence and we are the fleeting presence" ...

(The late Emir Sheikh Jaber Al-Ahmad Al-Jaber Al-Sabah)

In our world today, sustainability issues have become more important than ever before. We at the Estidama Association are aware of the magnitude of the challenges facing our government, our society, and our region in general, and with Allah's permission...

We will work hard to design and implement innovative initiatives that contribute to achieving the sustainable development goals.

We will strive...

To be a bridge between various sectors, by building strategic partnerships with government and private institutions, civil society, and individuals.

Our message is clear...

Contributing and partnering in empowering society through education, awareness, and stimulating collective action for a better and more sustainable future.

We believe well...

Change begins with every individual in society, and through our joint efforts we can achieve a lasting positive impact.

We invite everyone who stops at our association station to leave A national imprint by joining us on this journey towards a sustainable future, and for all of us to be part of the solutions that contribute to the development process in Kuwait and the region.



Let us work together for a better tomorrow for Kuwait and for our children and grandchildren.

In our association...

We think globally

We plan regionally

We monitor locally

We work in the field

Thank you for visiting our website...and for your belief in our capabilities...and we look forward to your continued interaction and support.

Best regards,

chairman : Dr. Fatima Al-Abdali

Estidama Association for Social Responsibility





كلمة الافتتاحية

لرئيس مجلس إدارة
جمعية إستدامة للمسئولية المجتمعية

الاستدامة..
هي بقاء ونماء...

"فالكويت هي الوجود الثابت ونحن الوجود العابر" ... (أمير البلاد الراحل الشيخ جابر الأحمد الجابر الصباح) في عالمنا اليوم، أصبحت قضايا الاستدامة أكثر أهمية من أي وقت مضى، ونحن في جمعية إستدامة ندرك حجم التحديات التي تواجه حكومتنا ومجتمعنا ومنطقتنا بوجه عام، وبإذنه تعالى ... سنعمل بجد على تصميم وتنفيذ مبادرات مبتكرة تسهم في تحقيق أهداف التنمية المستدامة وسنسعى جاهدين لنكون جسراً بين مختلف القطاعات، من خلال بناء شراكات استراتيجية مع المؤسسات الحكومية والخاصة، والمجتمع المدني، والأفراد . رسالتنا واضحة ... المساهمة والشراكة في تمكين المجتمع من خلال التثقيف والتعليم والتوعية، وتحفيز العمل الجماعي من أجل مستقبل أفضل وأكثر استدامة

...ونؤمن جيداً
أن التغيير يبدأ من كل فرد في المجتمع، ومن خلال جهودنا المشتركة يمكننا تحقيق تأثير إيجابي دائم. ندعو كل من يتوقف في محطة جمعيتنا أن يترك بصمة وطنية بالانضمام إلينا في هذه الرحلة نحو مستقبل مستدام، وأن نكون جميعاً جزءاً من الحلول التي تساهم في مسيرة التنمية في الكويت والمنطقة.
دعونا نعمل معاً من أجل غدٍ أفضل للكويت ولأبنائنا وأحفادنا

فنحن في جمعيتنا...
نفكر عالمياً
نخطط إقليمياً
نراقب محلياً
نعمل ميدانياً

مع أطيب التحيات،
رئيس مجلس إدارة : الدكتورة فاطمة العبدلي



كنوز إستدامة

Estidama treasures



نائب رئيس مجلس إدارة : أ/نادر أبو قاسم معرفي

Vice Chairman of the Board of
Directors:P/ Nader Abu Qasim Marafi

كنوز إستدامة

Estidama treasures



أمين الصندوق : د/ بهاء الدين السليمي
Treasurer: Dr. Bahaa Al-Din
Al-Sulaimi



عضو : د/ سناء عبد الرزاق
Member: Dr. Sanaa Aabd
Al Razzaq



أمين السر : د/ خديجة ظاهر المطيري
Secretary: Dr. Khadija Dhafer
Al-Mutairi



عضو : د/ العنود طامي ناصر الطميان
Member: Dr. Al-Anoud Tami
Nasser Al-Tamiyan

كيان إستدامة

نحن مجموعة من الأفراد تلاقت هممهم واثلتف خبراتهم وتضامنت التزاماتهم كأول جمعية نفع عام في الكويت في هذال المجال، لتحقيق التنمية المستدامة وتعزيز المسؤولية المجتمعية في الكويت هدفنا هو تحقيق مجتمع مستدام ومتوازن حيث يتعايش الإنسان مع البيئة بشكل متناغم، مع تعزيز القيم الاجتماعية التي تضمن رفاهية اقتصادية للجميع نسعى إلى:

نشر الوعي والتثقيف: حول القضايا الاقتصادية والبيئية والاجتماعية التي تواجه المجتمع

اقتراح مبادرات ومشاريع: تهدف إلى تحسين الجودة الحياتية للأفراد وتحقيق الاستدامة البيئية

تعزيز الشراكات والمساهمات: مع المؤسسات والشركات والأفراد لدعم المبادرات المستدامة والمسؤولية اجتماعياً

تقديم الدعم والتدريب: للمجاميع المحلية لتحفيزهم على المشاركة في الأنشطة التي تعزز الاستدامة والمسؤولية المجتمعية

تشجيع البحث والتطوير: في مجالات الاستدامة والمسؤولية المجتمعية من أجل المساهمة في إيجاد حلول مبتكرة ومستدامة للتحديات الحالية



Estidama entity

We are a group of individuals whose interests are united, their experiences are united, and their commitments are united As the first public benefit association in Kuwait in this field, to achieve sustainable development And promoting social responsibility in Kuwait, our goal is to achieve a sustainable society It is balanced, where humans coexist harmoniously with the environment, while enhancing social values Which ensures economic well-being for all. We seek to:

Spreading awareness and education: about the economic, environmental and social issues facing the society

Proposing initiatives and projects: aiming to improve the quality of life of individuals and achieve... Environmental sustainability

Strengthening partnerships and contributions:with institutions, companies and individuals to support initiatives Sustainable and socially responsible

Providing support and training: to local groups to motivate them to participate in activities Which promotes sustainability and social responsibility

Encouraging research and development:in the areas of sustainability and social responsibility in order to Contributing to finding innovative and sustainable solutions to current challenges



لجان إستدامة

Estidama committees





الديباجة

ابتداءً من مواد الدستور الكويتي التي تستمد وجودها إلى تعاليم الله عز وجل وتستند للمواثيق والإتفاقيات الدولية التي تسهم في الوصول إلى جودة الحياة ورفاهيتها بكافة اتجاهاتها

واهتداءً بنصوص مواد الدستور الكويتي لعام 1962م، والذي أحاط بالاهتمام بكل الجوانب التي تحقق الرفاهية للإنسان على أرض الكويت، وبالتحديد في نص المادة 20 منه: "الاقتصاد الوطني أساسه العدالة الاجتماعية، وقوامه التعاون العادل بين النشاط العام والنشاط الخاص، وهدفه تحقيق التنمية الاقتصادية وزيادة الإنتاج الخاص، وهدفه تحقيق التنمية الاقتصادية وزيادة الإنتاج ورفع مستوى المعيشة وتحقيق الرخاء للمواطنين، وذلك كله في حدود القانون"

وانطلاقاً من إتفاقية الأمم المتحدة التي تهدف الوصول إلى التنمية المستدامة الشاملة بأهدافها السبعة عشر التي اعتمدها قادة العالم في عام 2015م؛ وذراعاها المسؤولية المجتمعية - بأبعادها الثلاثة الإنسان والبيئة والاقتصاد

وتوافقاً مع رؤية الكويت الجديدة لعام 2035م بركائزها السبعة التنموية، سعياً للاستدامة ومزيداً من الرفاهية والتقدم

واقتراداً بنهج المسؤولية المجتمعية التي غايتها التنمية المستدامة بأبعادها... الاجتماعية والاقتصادية والبيئية، وهي الركائز والسبيل للإستدامة

بإذنه تعالى ندشن
جمعية - إستدامة للمسؤولية المجتمعية

Preamble

Starting from the articles of the Kuwaiti Constitution, which derive their existence from the teachings of God Almighty and are based on international charters and agreements that contribute to achieving the quality and well-being of life in all its aspects.

Guided by the texts of the articles of the Kuwaiti Constitution of 1962 AD, which included attention to all aspects that achieve well-being for humans on the land of Kuwait, and specifically in the text of Article 20 thereof: "The national economy is based on social justice, and its foundation is fair cooperation between public activity and private activity, and its goal is to achieve economic development and increase production. " Private, and its goal is to achieve economic development, increase production, raise the standard of living, and achieve prosperity for citizens, all within the limits of the law."

Based on the United Nations agreement that aims to achieve comprehensive sustainable development with its seventeen goals adopted by world leaders in 2015; Its arm is social responsibility - with its three dimensions: human, environment and economy.

In line with Kuwait's new vision for the year 2035, with its seven development pillars, in pursuit of sustainability and greater prosperity and progress. Following the example of the social responsibility approach, the goal of which is sustainable development in its social, economic and environmental dimensions, which are the pillars and path to sustainability.

With Allah's permission, we will inaugurate
Association - Estidama for Social Responsibility



Sustainability & CSR

Westidama
إستدامة
للمسؤولية المجتمعية

